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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) och vice ordföranden Andréa 
Hedin (M) utses att justera protokollet från dagens sammanträde. 
  
Justering av protokollet ska ske senast den 10 april 2024. 
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§ 2 
Anmälan av protokoll  

Beslut  
  
2.1 Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 
förvaltningsgrupp den 19 mars 2024 
Protokoll från utbildningsförvaltningens förvaltningsgrupp den 19 
mars 2024 anmäls och läggs till handlingarna. 
  
2.2 Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens, 
förskolenämndens och SISAB:s råd för 
funktionshinderfrågor den 20 mars 2024 
Protokoll från utbildningsnämndens, förskolenämndens och 
SISAB:s råd för funktionshinderfrågor den 20 mars 2024 anmäls 
och läggs till handlingarna. 
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§ 3 
Anmälan av beslut från kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen och stadens nämnder inom nämndens 
verksamhetsområden  
UTBF 2024/228 
 

Beslut  
Beslut från kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och stadens 
nämnder inom utbildningsnämndens verksamhetsområden anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/228-3 Anmälan av beslut från 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och stadens nämnder 
inom nämndens verksamhetsområden mars 2024 

 UTBF 2024/228-3.1 KF § 16 Program för tillgänglighet och 
delaktighet för personer med funktionsnedsättning 2024-
2029 

 UTBF 2024/228-3.2 KF § 24 Reviderat genomförandebeslut 
avseende SISABs om- och nybyggnad av Bäckahagens skola 

 UTBF 2024/228-3.3 KS § 17 Avstämning av mål och budget 
för 2024 

 UTBF 2024/228-3.4 MHN § 13Vägledning för förbättrad 
inomhusmiljö i förskola och skola 

 UTBF 2024/228-3.5 MHN § 14 Hälsoskyddstillsyn på 
förskolor och skolor 2023 
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§ 4 
Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar med 
mera  
UTBF 2024/209 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden anmäler följande delegationsbeslut: 
  

1. Anmälan av delegationsbeslut inom 
utbildningsförvaltningen till och med den 14 mars 2024 
(bilaga a). 

2. Anmälan av anställningsbeslut enligt ärendegrupp 1002 
(bilaga b). 

3. Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av 
varaktig vistelse utomlands enligt ärendegrupp 407a (bilaga 
c). 

4. Anmälan av beslut om uppskjuten skolplikt enligt 
ärendegrupp 405 (bilaga d). 

5. Kontorsutlåtande - Förslag till föreskrifter med anledning av 
införandet av ämnesbetyg i gymnasieskolan, anpassade 
gymnasieskolan samt inom kommunal vuxenutbildning på 
gymnasial nivå och som anpassad utbildning på gymnasial 
nivå (bilaga e). Dnr. UTBF 2024/849. 

6. Kontorsutlåtande – Som om vi aldrig hade funnits – 
exkludering och assimilering av tornedalingar, kväner och 
lantalaiset (bilaga f). Dnr. UTBF 2024/663. 

7. Dom från Förvaltningsrätten i Stockholm i mål nr 9917–23. 
8. Anmälan av rapporterade anmälningar avseende kränkande 

behandlingar till och med den 14 mars 2024, diarienummer 
4.3.2–2060/2023. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/209-10 Anmälan av delegationsbeslut och 
inkomna handlingar mars 2024 

 UTBF 2024/209-11 Bilaga a Delegationsbeslut till och med 
den 14 mars 2024 

 UTBF 2024/209-12 Bilaga b Anställningsbeslut mars 2024 
 UTBF 2024/209-13 Bilaga c Varaktig vistelse utomlands 

mars 2024 
 UTBF 2024/209-14 Bilaga d Uppskjuten skolplikt mars 2024 
 UTBF 2024/209-15 Bilaga e Kontorsutlåtande - Skolverkets 

remiss 4 om nya ämnesplaner 
 UTBF 2024/209-16 Bilaga f Kontorsutlåtande - Som om vi 

aldrig funnits - exkludering och assimilering av 
tornedalingar, kväner och lantalaiset 
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 UTBF 2024/209-17 Bilaga g Dom Förvaltningsrätten i 
Stockholm mål nr 9917-23 
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§ 5 
Månadsprognos februari 2024  
UTBF 2024/1529 
 

Beslut  
Månadsrapporten för februari månad 2024 godkänns och läggs till 
handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1529-1 Månadsprognos februari 2024 
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§ 7 
God och nära vård och omsorg  
Beslut om Stockholms stads gemensamma handlingsplan för 
God och nära vård och omsorg 
UTBF 2024/831 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förslag till Handlingsplan 

God och nära vård och omsorg. 
2. Utbildningsnämnden beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att arbeta utifrån handlingsplanen, erbjuda 
stadsdelsförvaltningarna stöd i arbetet och samordna stadens 
gemensamma arbete inom God och nära vård och omsorg. 

3. Handlingsplanen överlämnas till förskolenämnden och 
stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 

Sammanfattning av ärendet  
I Stockholms stads budget 2023 fick socialnämnden, 
utbildningsnämnden och äldrenämnden uppdraget att i samråd med 
kommunstyrelsen ta fram en handlingsplan för stadens fortsatta 
arbete i omställningen till en God och nära vård. 
  
Handlingsplanen utgör ett ramverk och anger en övergripande 
inriktning för stadens arbete med en God och nära vård och omsorg 
och gäller under perioden 2024 till och med 2030. I planen 
inkluderas arbetet med att förebygga psykisk ohälsa och suicid. 
Handlingsplanen riktar sig i första hand till chefer och medarbetare 
som arbetar såväl strategiskt som operativt i berörda 
verksamhetsområden och konkretiseras genom årliga 
aktivitetsplaner. 
  
Arbetet med att ta fram denna handlingsplan har drivits av en 
styrgrupp och arbetsgrupp med representation från 
äldreförvaltningen, socialförvaltningen, utbildningsförvaltningen 
och stadsledningskontoret. Från och med senhöst 2023 har också 
förskoleförvaltningen deltagit. Stadens handlingsplan följer 
inriktningen i länets handlingsplan ”Handlingsplan för god och nära 
vård och omsorg i Stockholms län 2024–2030”. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom berörda avdelningar hos 
socialförvaltningen, utbildningsförvaltningen, 
förskoleförvaltningen, äldreförvaltningen och 
stadsledningskontoret. Som en del i arbetet med att ta fram 
handlingsplanen har denna skickats ut för förankring till 
stadsdelsförvaltningar som getts möjlighet att inkomma med 
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synpunkter. Även ett antal brukar- och intressentföreningar har getts 
möjlighet att ta del av handlingsplanen och inkomma med 
synpunkter. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 

1. Socialnämnden, Utbildningsnämnden och Äldrenämnden 
godkänner förslag till Handlingsplan God och nära vård och 
omsorg. 

2. Socialnämnden, Utbildningsnämnden och Äldrenämnden 
beslutar att ge respektive förvaltning i uppdrag att arbeta 
utifrån handlingsplanen, erbjuda stadsdelsförvaltningarna 
stöd i arbetet och samordna stadens gemensamma arbete 
inom God och nära vård och omsorg. 

3. Handlingsplanen överlämnas till förskolenämnden och 
stadsdelsnämnderna för kännedom. 

  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler ett ersättaryttrande enligt följande: 
  

Kristdemokraterna är över lag positiva till handlingsplanens 
ansats att stärka den goda och nära vården och omsorgen. En 
viktig del av att säkerställa detta är dock att införa den 
elevhälsogaranti som vi kristdemokrater avsatt 50 miljoner 
kronor för i vårt budgetförslag. Ambitionen för denna 
satsning är att varje elev ska kunna komma i kontakt med 
elevhälsan inom ett dygn. En viktig komponent i detta är att 
både skolsköterska och kurator ska finnas tillgänglig dagligen 
i skolverksamheten. Detta är ett viktigt led i arbetet för att 
säkerställa en god och nära vård och omsorg för Stockholms 
elever. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/831-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Handlingsplan God och nära vård och omsorg 

 UTBF 2024/831-2 Handlingsplan God och nära vård och 
omsorg 
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§ 8 
Plan för öppnande av lokaler för kultur- och föreningsliv  
Redovisning av budgetuppdrag 
UTBF 2023/6347 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande som redovisning av budgetuppdraget om att 
ta fram en plan för öppnande av lokaler för kultur- och 
föreningsliv. 

2. Utbildningsnämnden ger utbildningsförvaltningen i uppdrag 
att efter beställning från kulturnämnden beställa utredning 
och genomförande från SISAB av anpassningar för att det 
ska finnas skollokaler i alla stadsdelar som är bokningsbara 
via idrottsförvaltningens bokningssystem. 

  
Reservationer 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
  
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden, kulturnämnden, och idrottsnämnden har 
under många år samarbetat för att tillgängliggöra skollokaler efter 
verksamhetstid. Merparten av skolornas idrottssalar hyrs idag ut 
efter skoltid, liksom ett antal andra lokaler såsom aulor, matsalar 
och klassrum. 
  
I detta ärende presenteras förslag på ytterligare områden och skolor 
som kan bli tillgängliga för bokningar från kultur- och 
föreningslivet. Bakgrunden till ärendet är det budgetuppdrag som 
återfinns i kommunfullmäktiges budget för 2023. Enligt uppdraget 
ska förvaltningen ta fram en plan för öppnande av fler lokaler för 
kultur- och föreningsliv, samt tillsammans med berörda 
förvaltningar och bolag identifiera de mest strategiskt lämpliga 
skolorna för detta. 
  
Utöver detta ärende har kommunfullmäktige i budget 2024 gett 
utbildningsnämnden i uppdrag att ta fram en rapport som beskriver 
arbetet med att öppna upp skolans lokaler för förenings- och 
idrottsverksamhet. Uppdraget ska ske i samarbete med berörda 
nämnder och bolag under året. Nämnderna ska också föreslå 
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åtgärder för att fler lokaler ska tillgängliggöras samt hur kultur- och 
idrottslivets användning av de befintliga lokalerna kan öka. Inom 
ramen för detta uppdrag kommer även behovet av skolornas 
idrottssalar kartläggas. Utifrån behovsanalysen kommer åtgärder för 
att öppna upp fler idrottssalar att föreslås. Rapporten kommer att 
delges berörda nämnder i ett eget ärende under 2024. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att nämnden godkänner 
utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande som redovisning av 
budgetuppdraget om att ta fram en plan för öppnande av lokaler för 
kultur- och föreningsliv. Fortsatt föreslår förvaltningen att 
utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att efter beställning 
från kulturnämnden beställa utredning och genomförande från 
SISAB av anpassningar för att det ska finnas skollokaler i alla 
stadsdelar som är bokningsbara via idrottsförvaltningens 
bokningssystem. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med grundskoleavdelningen, gymnasieavdelningen, 
kulturförvaltningen, idrottsförvaltningen och SISAB. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 19 mars 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 20 mars 2024. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som redovisning av budgetuppdraget om att 
ta fram en plan för öppnande av lokaler för kultur- och 
föreningsliv. 

2. Utbildningsnämnden ger utbildningsförvaltningen i uppdrag 
att efter beställning från kulturnämnden beställa utredning 
och genomförande från SISAB av anpassningar för att det 
ska finnas skollokaler i alla stadsdelar som är bokningsbara 
via idrottsförvaltningens bokningssystem. 

  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) och Claes Nyberg 
(C) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt Moderaternas 
(M) och Centerpartiets (C) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
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2. att förvaltningen återkommer med förslag på skolor 
att tillgängliggöra i stadsdelarna Norra Innerstaden 
och Södermalm. 

3. att därutöver anföra: 
  
Det är vår grunduppfattning att stadens lokaler tillhör 
stockholmarna och att tillgängliga lokaler för föreningslivet 
stärker civilsamhället. Stockholms skolor skulle kunna 
användas i större utsträckning, både för idrottsverksamhet, 
kulturverksamhet och andra föreningsaktiviteter. 
Budgetuppdraget om att öppna upp fler skollokaler för 
stockholmarna vittnar om en viktig skillnad i synsätt på 
lokalerna mellan den S-ledda majoriteten och oss. Även om 
det i grunden är positivt att fler lokaler tillgängliggörs för 
bokning konstaterar vi att ambitionsnivån är för låg hos 
majoriteten. 
  
Vi konstaterar att det, utöver Sturebyskolan, Kungsholmens 
grundskola och Skarpnäcks skola, har identifierats ytterligare 
skolor att tillgängliggöras men utan prioritering. Även för 
resterande skolor bör en plan tas fram för att tillgängliggöra 
dem för stockholmarna. Vi anser inte att kommunen ska stå i 
vägen för ett livskraftigt civilsamhälle. Således bör även 
ytterligare skolor i de stadsdelar som förvaltningen hittills 
inte har prioriterat också tillkomma. Slutligen vill vi också 
poängtera vikten av att lokalerna är bokningsbara även på 
helger och lov. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett gemensamt förslag 
från Andréa Hedin med flera (M) och Claes Nyberg (C). Förslagen 
ställs mot varandra och ordföranden finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 

  
Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

En förutsättning för ett levande föreningsliv är tillgängliga 
mötes- och samlingslokaler. Föreningslokaler och andra 
uthyrningsbara lokaler ska som regel planeras in när staden 
bygger nya samhällsfastigheter och fler föreningslokaler ska 
tillgängliggöras i stadens befintliga fastigheter. Det är bra att 
utbildningsförvaltningen lägger fram en plan för hur fler 
skollokaler ska vara tillgängliga att boka för kultur- och 
föreningsliv. Det är dock viktigt att det inte på något sätt stör 
undervisningen eller skapar belastning för skolledningarna. 
Skolans lärande uppdrag måste alltid få komma i första hand. 
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Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) och 
Claes Nybergs (C) förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/6347-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Plan 
för öppnande av lokaler för kultur- och föreningsliv 

 UTBF 2023/6347-2 Bilaga 1 Kultur behov, matchning 
 UTBF 2023/6347-3 Bilaga 2 Lokalbehovsanalys för 

Stockholms kulturliv 2031 
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§ 9 
Handlingsplan för att möta särskilt begåvade elevers 
behov  
UTBF 2023/6723 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner handlingsplanen för att 

möta särskilt begåvade elevers behov. 
2. Utbildningsnämnden ger utbildningsförvaltningen i uppdrag 

att vid behov uppdatera handlingsplanen vad gäller mindre 
revideringar som inte innebär någon förändring i sak. 

  
Reservationer 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
  
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
I Stockholms stads budget för år 2019 fick utbildningsnämnden i 
uppdrag att ta fram en handlingsplan för hur skolor kan möta 
särskilt begåvade elevers behov. Handlingsplanen har nu 
utvärderats och mindre uppdateringar har gjorts. 
  
Handlingsplanen innehåller ett antal åtgärder för att personal i 
skolorna bättre ska kunna uppmärksamma och stötta de elever som 
har särskild begåvning i ett eller flera ämnen. Genom 
handlingsplanen ges också en kunskapsöversikt av vad som avses 
med särskilt begåvade elever och hur deras olika behov av stöd för 
att prestera i enlighet med sin förmåga kan se ut. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner handlingsplanen och ger förvaltningen i uppdrag att vid 
behov uppdatera handlingsplanen vad gäller mindre revideringar 
som inte innebär någon förändring i sak. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av avdelningen för utveckling och samordning i 
samverkan med grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 

Sida 14 (24)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 3/2024 
 

2024-03-27 

  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 19 mars 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 20 mars 2024. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner handlingsplanen för att 
möta särskilt begåvade elevers behov. 

2. Utbildningsnämnden ger utbildningsförvaltningen i uppdrag 
att vid behov uppdatera handlingsplanen vad gäller mindre 
revideringar som inte innebär någon förändring i sak. 

  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Jan Jönsson (L) och 
Claes Nyberg (C) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Moderaternas (M), Liberalernas (L) och Centerpartiets (C) 
gemensamma förslag till beslut enligt följande: 
  

1. att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. att därutöver anföra: 

  
Skolan ska erbjuda en trygg miljö där varje barn har rätt att 
utvecklas efter sin förmåga och i egen takt. Skollagen är 
glasklar kring att skolväsendet ska främja alla barns och 
elevers livslånga lust att lära. Barn med särskild begåvning 
har lika rätt till att utvecklas, även om de utvecklas snabbare 
än sina klasskamrater. Vi ser positivt på att handlingsplanen 
uppdateras och implementeras ute i skolorna. 
  
Vi vill framhålla vikten av att det är möjligt att samarbeta 
med andra aktörer kring särskilt begåvade barn. En elev i 
grundskolan med begåvning för exempelvis matematik bör 
enkelt kunna ta del av matematik på gymnasial eller högre 
nivå. Det är också viktigt att elever som har uppnått 
kunskapskraven i en kurs eller ett ämne ska kunna ha 
möjligheten att ”tenta av” ett ämne för att kunna gå vidare i 
sin acceleration. Handlingsplanen bör kompletteras med en 
struktur för detta. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Andréa 
Hedin med flera (M), Jan Jönsson (L) och Claes Nyberg (C). 
Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner att nämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Jan 
Jönsson (L) och Claes Nybergs (C) förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/6723-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Handlingsplan för att möta särskilt begåvade elevers behov 

 UTBF 2023/6723-2 Bilaga - Handlingsplan för att möta 
särskilt begåvade elevers behov 
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§ 16 
Incidenter och personalomsättning  
Svar på skrivelse från Andréa Hedin (M), Hanna Werner (M) 
och Erik Jonsson (M) 
UTBF 2023/7444 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Andréa Hedin (M), Hanna Werner (M) och Erik Jonsson (M) har 
lämnat en skrivelse till utbildningsnämnden om incidenter och 
personalomsättning. I skrivelsen ställer Andréa Hedin (M), Hanna 
Werner (M) och Erik Jonsson (M) ett antal frågor om incidenter, 
skyddsstopp och personalomsättning på förvaltningens skolor. 
Förvaltningen redovisar de efterfrågade uppgifterna i 
tjänsteutlåtandet. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för personal- och 
kompetensförsörjning i samverkan med grundskoleavdelningen och 
gymnasieavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 19 mars 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 20 mars 2024. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 UTBF 2023/7444-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 

Incidenter och personalomsättning 
 UTBF 2023/7444-1 Skrivelse från (M) angående incidenter 

och personalomsättning 
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§ 17 
Statsbidrag för inköp av vissa läromedel  
Svar på skrivelse från Jan Jönsson (L) 
UTBF 2023/7446 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
  
Reservation 
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jan Jönsson (L) har lämnat en skrivelse till utbildningsnämnden 
angående statsbidraget för inköp av vissa läromedel. I skrivelsen 
önskar Jan Jönsson svar på varför staden inte rekvirerade mer 
medel, om stadens skolor har ett överskott på läromedel och vilka 
åtgärder utbildningsförvaltningen ämnar göra för att säkerställa 
elevernas tillgång till skönlitteratur, facklitteratur och läromedel av 
god kvalitet. 
  
Utbildningsförvaltningen arbetar aktivt för att säkerställa god 
tillgång av skönlitteratur, facklitteratur och läromedel av god 
kvalitet. Stockholms stad har en läromedelspolicy vars mål är att 
alla stadens elever ska ha god tillgång till relevanta analoga och 
digitala läromedel och lärresurser av hög kvalitet, anpassade efter 
elevers individuella behov i den aktuella situationen. Förvaltningen 
arbetar också aktivt med implementeringen av stadens 
skolbiblioteksplan. Huvudförklaringen till att staden inte ansökte 
om mer medel inom ramen för det enskilda statsbidraget ligger i 
svårigheten att uppfylla de villkor som angavs i förordning 
(2023:86) om statsbidrag för inköp av vissa läromedel. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med grundskoleavdelningen, gymnasieavdelningen och 
avdelningen för lärande och elevhälsa. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 19 mars 2024. Ärendet har även behandlats 
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av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 20 mars 2024. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Jan Jönsson (L) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Liberalernas (L) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att återremittera förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att därutöver anföra följande: 

  
Förvaltningen anför att huvudförklaringen till att staden inte 
ansökte om mer medel ligger i svårigheten att uppfylla de 
villkor som angavs i förordning (2023:86) om statsbidrag för 
inköp av vissa läromedel. Men både Göteborg och Malmö 
klarade av att söka för hela statsbidraget. 
  
Det svar vi fick från Skolverket när vi ställde frågor om 
ramen och kostnadsvillkoret angav att man kunde söka för 
hela beloppet: 
  
”Stockholm, som du frågade om, har intygat att de levt upp 
till sitt kostnadsvillkor. De kan alltså begära ut hela sin ram. 
De har valt att begära ut ett lägre belopp, och vad det beror 
på vet inte vi. Men det påverkas inte av kostnadsvillkoret. 
Kostnadsvillkoret är detsamma oavsett om de begär ut 1 % 
eller 100 % av sin ram.” 
  
Som detta statsbidrag är utformat beviljas kommunen 
antingen hela ramen eller inget alls. Det framstår därför som 
oklart varför Stockholms stad valt att bara begära ut en 
mindre del av ramen. Att staden beviljades den mindre 
summan innebär de facto att staden kunde få ut hela ramen. 
  
Förvaltningen skriver vidare att det i stadens kod- och 
kontoplan saknas separat bokföring av de kostnader som 
staden har haft enbart för läromedel utifrån statsbidragets 
definition. Detta borde införas inför nästa års sökning av 
statsbidraget. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) prövar förslaget om återremiss 
mot att ärendet ska avgöras idag och finner att utbildningsnämnden 
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beslutar att ärendet ska avgöras idag. Därefter konstaterar 
ordföranden Emilia Bjuggren (S) att det finns ett förslag till beslut 
och det är förvaltningens förslag. Ordföranden finner att 
utbildningsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/7446-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Statsbidrag för inköp av vissa läromedel 

 UTBF 2023/7446-1 Skrivelse från (L) om läromedel 
utbildningsnämnden 
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§ 18 
Anslagsenheter  
Svar på skrivelse från Jan Jönsson (L) 
UTBF 2024/29 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jan Jönsson (L) har lämnat en skrivelse till utbildningsnämnden 
angående skolor inom Stockholm stad och strukturella underskott. I 
skrivelsen önskar Jan Jönsson svar på antalet skolor som löper risk 
att bli anslagsenheter 2025, hur många skolor som bedöms ha 
strukturella underskott som inte syns på grund av utnyttjande av 
resultatfond samt vilka åtgärder som vidtas för dessa skolor. 
  
Det pågår ett arbete inom förvaltningen med de skolor som har en 
särskilt utmanande ekonomisk situation. Åtgärderna och 
aktiviteterna följs upp kontinuerligt av gymnasieavdelningen och 
grundskoleavdelningen. Syftet med det arbetet är att skolor med 
underskott, eller förväntade underskott, ska uppnå en budget i 
balans innan bokslutet 2025. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 19 mars 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 20 mars 2024. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/29-3 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Anslagsenheter 

 UTBF 2024/29-1 Skrivelse angående anslagsenheter 
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§ 20 
Övriga frågor  

Beslut  
  
Skrivelser för beredning 
Utbildningsnämnden överlämnar inkommen skrivelse till 
utbildningsförvaltningen för beredning enligt följande: 
  

 Skrivelse från (M), (L) och (C) om stadens Regionala 
särskilda undervisningsgrupper (RSU) 

  
Fråga om händelse på Engelbrektsskolan 
Vice ordföranden Andréa Hedin (M) ställer en fråga angående en 
händelse på Engelbrektsskolan. Frågan besvaras av avdelningschef 
Petra Nergårdh. 
  
Fråga om antagningsbeskeden för grundskolan i 
Stockholms stad 
Vice ordföranden Andréa Hedin (M) och Hanna Werner (M) ställer 
frågor angående problem med inloggningen i den digitala tjänsten 
"Söka skola". Frågan besvaras av avdelningschef Niclas Westin och 
kommunikationschef Eva-Li Littorin. 
  
Fråga om Sjöviksskolan 
Vice ordföranden Andréa Hedin (M) ställer en fråga om den 
tidigare uppmärksammade situationen på Sjöviksskolan. Frågan 
besvaras av grundskoledirektör Peter Bragner. 
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